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Zápis č. 11/2023 
ze zasedání Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 

konaného dne 12. 9. 2023 od 10 hodin 

v Ralsku 

 

Přítomni:           Mgr. Jiří Ulvr 

    Václav Židek 

    Ing. Jan Růžička 

    Lenka Mrázová 

    Ing. Tomáš Rychtařík 

    Josef Jadrný 

    Mgr. Šárka Kalvová 

    Ing. Ladislav Pořízek 

Omluveni:         Ing. Martina Körteltová 

    Ing. Miloslav Tůma 

    Mgr. Jan Farský 

    Ing. Ivo Dohnal 

Neomluveni:     Ing. Václav Vít 

Hosté:                Mgr. Petr Staněk   připojen online 

                             Ing. Petr Lenkvík    připojen online 

Tajemník:          Mgr. Zuzana Šiftová 
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Návrh programu: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání 

3. Kontrola plnění úkolů 

4. Informace o možnostech dotační podpory 

5. Aktuální informace z jednání týkajících se realizace FVE v areálu bývalého vojenského 

letiště  

6. Informace o akcích Geoparku Ralsko 

7. Různé 

8. Závěr 

 

Bod č. 1 – Zahájení 

Jednání Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska (dále jen „Komise“) zahájil a řídil 

J. Ulvr, předseda Komise.  

 

Bod č. 2 - Schválení programu jednání 

Přítomní členové Komise schválili program jednání. Zároveň bylo dohodnuto, že bod č. 5 s 

informacemi k FVE bude zařazen na úvod jednání. 

 

Bod č. 5 (předřazeno) – Aktuální informace z jednání týkajících se realizace FVE v areálu 

bývalého vojenského letiště 

J. Ulvr přivítal P. Staňka a P. Lenkvíka z odboru investic a správy nemovitého majetku 

krajského úřadu, kteří se připojili na jednání online. 

P. Staněk shrnul dosavadní jednání pracovní skupiny Ralsko, která vznikla na základě 

požadavku zastupitelstva kraje a řeší možnost realizace FVE na ploše bývalého vojenského 

letiště Hradčany. Navazuje na zpracovanou studii proveditelnosti a v současné době jsou ve 

spolupráci s odbornými poradci z MT Legal, Urban&Hejduk a AXEN připravována témata pro 

předběžnou tržní konzultaci (dále jen PTK), která se týkají například přípravy území, výstavby 

samotného objektu FVE či financování stavby. Tato témata budou 19. září 2023 předložena ke 

schválení radě kraje. PTK by měla být vedena jako otevřená (tj. kdokoli se může přihlásit přes 

tender arénu, ovšem s nutností prokázání kvalifikace) a souběžně budou osloveny společnosti, 

u kterých lze předpokládat, že dostatečnou kvalifikací disponují. Do konce roku budou 

k dispozici možné modely dalšího provozu. 

Dále informoval, že žádost o připojení do distribuční sítě byla zamítnuta, ale v území se 

nacházejí subjekty s garantovaným připojením, takže FVE by bylo možné realizovat například 

ve sdružení s těmito subjekty nebo v postupných krocích. 

Proběhla také jednání s leteckým spolkem, kdy bylo domluveno kompromisní řešení 

spočívající v ponechání cca 2 ha v SV cípu letiště pro sportovní létání. Výkresy předané 

leteckým spolkem budou rovněž součástí předběžné tržní konzultace. 
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Využití ploch v okolí letiště bylo rovněž konzultováno v rámci Komise architektů a bylo 

dohodnuto, že plochy budou využity pro účely cestovního ruchu či vzdělávání (počítá se 

například s vybudováním objektu zaměřeného na zelenou energii). S ohledem na nutnost řešení 

základních požadavků z území byl kontaktován i pan starosta Tůma. 

J. Jadrný požádal, zda by tento prezentovaný souhrn informací mohl být předán Komisi i 

v písemné podobě. 

P. Staněk reagoval, že to není problém a že Komisi bude poskytnuta upravená důvodová zpráva 

pro radu kraje. 

Úkol č. 11.1: Poskytnout členům Komise informace o výstupech z jednání a dalším postupu 

pro realizaci FVE v písemné podobě. 

L. Mrázová se dotázala, zda tedy bude na konci roku představa o rozsahu a možném fungování 

FVE. 

P. Lenkvík odpověděl, že představu již mají a PTK následně shrne plusy a mínusy jednotlivých 

možností. 

P. Staněk doplnil, že potřebný čas se bude odvíjet od počtu přihlášených firem, protože s 

jednotlivými zájemci bude nutné provést individuální konzultace. 

J. Ulvr na závěr shrnul, že toto téma bude do programu jednání Komise zařazováno pravidelně 

a požádal zástupce odboru investic a správy nemovitého majetku o účast na dalším jednání. 

 

Bod č. 3 - Kontrola plnění úkolů 

ÚKOL SPLNĚNO/NESPLNĚNO 

3.1 Zasílat aktuální informace o možnostech podpory 

hospodářsky a sociálně ohrožených území 

informace podána 

viz bod č. 4 

5.3 Průběžně aktualizovat a doplňovat tabulku projektů  

a záměrů 

nebyl obdržen  

žádný nový podnět 

6.2 Průběžně informovat o výstupech projektu Odolné 

Ralsko 

informace podána 

viz bod č. 6 

10.1 Zaslat členům Komise avízo výzvy č. 81 z IROP splněno 

zasláno dne 31. 5. 2023 

10.2 Zaslat členům Komise aktualizovaný akční plán města 

Ralsko 

dosud nesplněno 

10.3 Zaslat aktualizované projekty a záměry nebyl obdržen  

žádný nový podnět 

10.4 Na základě diskuse a zaslaných podnětů aktualizovat 

tabulku projektů a záměrů 

bude splněno v návaznosti 

na úkol č. 10.2 
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K úkolu č. 10.2 přislíbila Š. Kalvová zaslání nového akčního plánu města Ralsko co nejdříve 

nebo jeho zveřejnění na webových stránkách města Ralsko. V návaznosti na to pak proběhne 

plnění úkolu č. 10.4 a tabulka projektů a záměrů bude doplněna/aktualizována o projekty 

z tohoto akčního plánu. 
 

 

Bod č. 4 – Informace o možnostech podpory 

Z. Šiftová představila aktuální možnosti dotační podpory, ve kterých by mohla mít oblast 

bývalého vojenského prostoru Ralsko nějaké zvýhodnění. 

V rámci Národního plánu obnovy byla dne 13. 7. 2023 vyhlášena výzva v programu 

Regenerace a podnikatelské využití brownfieldů. Je zde podporována revitalizace brownfieldů 

prostřednictvím renovace budov pro dosažení energetických úspor či demolice a výstavba 

energeticky úsporných budov. Převažující využití revitalizovaných objektů by mělo být pro 

podnikání, doplňkově pro nepodnikatelské využití. Výzva je k dispozici na webových stránkách 

Ministerstva průmyslu a obchodu. 

Dále je projektům realizovaným v hospodářsky a sociálně ohrožených územích poskytována 

bonifikace 10 % z celkové výše dotace na projekty v rámci některých programů Nové zelené 

úsporám. 

L. Mrázová se dotázala, zda jsou nějaké bližší informace k výzvě č. 81 z IROP a zda plánuje 

město Ralsko čerpat v rámci této výzvy. 

Z. Šiftová reagovala, že ověří, zda jsou nějaké bližší informace k dispozici, a případně je zašle. 

Úkol č. 11.2: Zjistit, zda jsou k dispozici bližší informace k výzvě č. 81 z IROP. 

Š. Kalvová doplnila, že město Ralsko zatím do této výzvy žádný projekt nepřipravuje, ale že 

v současné době řeší projekty na kulturní dům, jídelnu, renovaci staré školy v Ploužnici či 

vybudování občerstvení u parkoviště. V případě kulturního domu zastupitelstvo města schválilo 

žádost o dotaci a pokud nebude úspěšná, bude projekt realizován z prostředků města. 

 

Bod č. 6 – Informace o akcích Geoparku Ralsko 

L. Mrázová podala aktuální informace o uskutečněných a připravovaných aktivitách Geoparku. 

Byl vydán turistický zápisník financovaný z česko-polského projektu představující 9 tras, 

z toho 3 na území Geoparku (v Mimoni, Hradčanech a Hamru na Jezeře). Trasy lze projít 

pomocí zápisníku či mobilní aplikace. 

Dne 17. 9. 2023 proběhne výprava do Vranovských skal na téma Rychlých šípů a dne 6. 10. 

2023 se uskuteční v Náhlově akce Jablka vzpomínek. 

V listopadu se bude konat v Doksech konference, která bude čerpat i z výstupů projektu Odolné 

Ralsko. 

Připravuje se mapa pomístních jmen a bylo by vhodné, kdyby tuto mapu po jejím vytvoření 

převzal a udržoval Liberecký kraj. 

V. Židek reagoval, že s pomocí od krajského úřadu s tvorbou mapy nebude problém. 

https://www.mpo.cz/cz/podnikani/dotace-a-podpora-podnikani/podpora-brownfieldu/program-regenerace-a-podnikatelske-vyuziti-brownfieldu---vyzva-vi--2023--275525/
https://www.mpo.cz/cz/podnikani/dotace-a-podpora-podnikani/podpora-brownfieldu/program-regenerace-a-podnikatelske-vyuziti-brownfieldu---vyzva-vi--2023--275525/
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L. Mrázová dále informovala, že dne 11. 10. 2023 budou v Kuřívodech prezentovány nové 

poznatky o tamějším kostele. 

Dále byla navázána spolupráce se studenty, kteří v průběhu září prezentují své práce v Doksech 

na výstavě Ralsko – současné stavební perspektivy. 

Dne 23. 9. 2023 proběhne vernisáž výstavy Je mi Ralsko, kde se studenti AVU pokusí o zápis 

do České knihy rekordů jako největší výstava na světě. Do projektu se rovněž zapojila i základní 

škola v Ralsku. 

Š. Kalvová informovala o výborném ohlasu geokempu. 

L. Mrázová doplnila, že se jednalo o týdenní kurz pro pedagogy přírodovědných předmětů a 

v návaznosti na něj řeší s TUL možnost dalšího vzdělávání pedagogických pracovníků. 

 

Bod č. 7 – Různé 

L. Mrázová podala informaci, že Reflex (Urbex) připravuje video o starých opuštěných 

objektech v Ralsku, a přislíbila zaslat odkaz. 

Úkol č. 11.3: Poslat odkaz na video Urbex o opuštěných objektech v Ralsku. 

 

Bod č. 8 – Závěr 

J. Ulvr jednání zakončil poděkováním za účast. 

Bylo dohodnuto, že další jednání Komise se uskuteční ve středu 13. prosince 2023 od 13 

hodin na krajském úřadu v Liberci. 

 

Souhrn úkolů: 

ÚKOL ZODPOVÍDÁ TERMÍN 

3.1 Zasílat aktuální informace o možnostech podpory 

hospodářsky a sociálně ohrožených území 

M. Otta průběžně 

5.3 Průběžně aktualizovat a doplňovat tabulku 

projektů a záměrů 

všichni členové průběžně 

6.2 Průběžně informovat o výstupech projektu 

Odolné Ralsko 

L. Mrázová průběžně 

10.2 Zaslat členům Komise aktualizovaný akční plán 

města Ralsko 

M. Tůma,  

Š. Kalvová 

13. 12. 2023 

10.4 Na základě diskuse a zaslaných podnětů 

aktualizovat tabulku projektů a záměrů 

Z. Šiftová 13. 12. 2023 
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11.1 Poskytnout členům Komise informace o 

výstupech z jednání a dalším postupu 

pro realizaci FVE v písemné podobě 

P. Staněk,  

P. Lenkvík 

13. 12. 2023 

11.2 Zjistit, zda jsou k dispozici bližší informace 

k výzvě č. 81 z IROP 

Z. Šiftová 13. 12. 2023 

11.3 Poslat odkaz na video Urbex o opuštěných 

objektech v Ralsku 

L. Mrázová 13. 12. 2023 

 

 

 

 

 

 

 

……………………………………… 

Mgr. Jiří Ulvr 

předseda Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 

 
zapsala: Mgr. Zuzana Šiftová 

tajemník Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 
 

Liberec, 15. září 2023 


